



Bishop's Reflection for the Month of May

May is traditionally the month dedicated to the Blessed Virgin Mary. It is a month in which we celebrate May crowning in our parishes and schools. On May 13, the Church acknowledges Our Lady's first apparition at Fátima in 1917 and on May 31 we honor the visitation of Mary to her cousin Elizabeth. It is in the month of May that we express our love and appreciation of the gift of motherhood as we honor our mothers, including our Blessed Mother. As Mother of the Church, Mary protects and intercedes for her children, especially for us, in our present day and age.

As God utilizes Mary's desire to accept His will in her life, He sends her to communicate His loving plan for humanity. She has faithfully done so in her countless apparitions throughout the ages. The Glorious Virgin, as messenger from heaven, communicates the Truth from God the Father: her Son Jesus. The communication she reveals is to help soften the hardened heart of the sinner and to move one to repentance. It is a message of conversion and an invitation to encounter the mercy of her Risen Son, Jesus.

She is truly, as St. John Paul II said, the "Star of the New Evangelization." As in the apparitions, on the hill of Tepeyac, Our Lady of Guadalupe gathers a nation under her motherly care. The result: evangelization on an epic scale!

In a grotto at Massabielle, in Lourdes, Our Lady communicates a message of prayer and penance to St. Bernadette. It is by means of a life strengthened in faith that we experience spiritual, and in some cases, physical healing. The message at Lourdes given by Our Lady, the Immaculate Conception, is a message of evangelization that brings wholeness into our lives.

In a hollow known as the Cova da Iria, near the village of Fátima, Portugal, Our Lady of the Rosary communicates a message to pray the Rosary daily, for peace in this world and for the "conversion of poor sinners." Along with offering prayers and doing acts of reparation for sin, we are to confirm within our lives that we "believe, adore, hope and love Him." For those who do not believe, do not adore, do not hope and do not love Him, we are to ask pardon of Our Merciful God as we pray for them.

The Blessed Virgin Mary is truly the Star of the New Evangelization. We, as the Church, along with our recently baptized and confirmed brother and sisters, are called to be the evangelizers among our families, as well as in the market place of society.

In order to assist you in evangelization and faith formation, and to inform you of the "good news" of what is happening throughout our Diocese, we have redesigned our Diocesan website. We invite you to explore the many engaging topics, resources and events available online at www.StocktonDiocese.org.

This website will serve as an instrument of communication and evangelization to tell our collective story, to share our witness of living and celebrating the Gospel of Christ. It will assist us to better work in collaboration, "As One," between the Pastoral Center and your parishes. We have created a mobile-friendly website with integrated features including Weekly News, calendar of events and my monthly reflections. We invite you to share the new website with your family and friends. We hope you make www.StocktonDiocese.org your "go to" source for Diocesan information, tools and resources.

As we embrace the call to be communicators of the Good News of Jesus, let us entrust all that we do to Our Lady, the Star of the New Evangelization and Mother of the Church.

In the Peace of Christ,
Bishop Cotta

Bishop's Reflection for the Month of May

El mes de mayo es tradicionalmente el mes dedicado a la Santísima Virgen María. En el mes de mayo coronamos a la Virgen María como Reina de cielos y tierra en nuestras parroquias y escuelas. El 13 de mayo, la Iglesia reconoce la primera aparición en Fátima en 1917 y el 31 de mayo celebramos la visitación de La Virgen María a su prima Isabel. Es en el mes de mayo cuando expresamos nuestro amor y apreciación al hermoso don de la maternidad de nuestras madres incluyendo a Nuestra Madre Santísima. Como Madre de la Iglesia, la virgen protege e intercede por sus hijos, especialmente nosotros, en el hoy y ahora.

El deseo de la Virgen María ha sido siempre el de hacer la voluntad de Dios y Él le manda a proclamar su plan amoroso por la humanidad. Ella fielmente lo ha hecho en sus innumerables apariciones a través de los tiempos. La Gloriosa Virgen, es mensajera de los cielos, comunica la Verdad de parte de Dios Padre, de su hijo Jesús. El mensaje que ella comunica suaviza el Corazón del pecador y lo mueve hacia el arrepentimiento. Es un mensaje de conversión y una invitación hacia un encuentro con la misericordia de su hijo Resucitado nuestro Señor Jesucristo.

Ella en verdad, como dice San Juan Pablo II, es “Estrella de la Nueva Evangelización.” Al igual que en las apariciones del Tepeyac, Nuestra Señora de Guadalupe reúne una nación bajo su cuidado maternal. El resultado: Una evangelización enorme en una escala épica.

En una gruta en Massabielle, en Lourdes, Nuestra Señora comunica un mensaje de oración y penitencia a Santa Bernardita. Es por medio de nuestra fe fortalecida que experimentamos una sanación espiritual y en muchos casos una sanación física. El mensaje de Lourdes que se nos ha dado por medio de la Virgen María, La Inmaculada Concepción, es un mensaje de evangelización que trae plenitud a nuestras vidas.

En un hueco conocido como Cova de Iría, cerca del pueblo de Fátima, Portugal, Nuestra Señora del Rosario comunica en su mensaje de rezar el Rosario diariamente por la paz del mundo y por la “conversión de los pecadores.” También el de ofrecer oraciones y hacer actos de reparación por los pecados, hemos de proclamar en nuestras vidas que “creemos, adoramos, esperamos y Le amamos.” Por los que no lo aman, no lo adoran, no tienen esperanza, y no Lo aman pedimos perdón a nuestro Dios Misericordioso.

La Santísima Virgen María es en verdad la Estrella de la Nueva Evangelización. Nosotros, como Iglesia, junto con nuestros hermanos y hermanas recién bautizados y confirmados somos llamados a ser evangelizadores en nuestras familias al igual que en el mercado de nuestra sociedad.

Para poder asistirlos en la evangelización y en la formación de la fe, y para informar sobre la “Buena Nueva” de los acontecimientos en nuestra Diócesis hemos rediseñado la página web de la Diócesis. Los invitamos a explorar y leer temas interesantes, recursos y eventos que encontrara en nuestra página www.StocktonDiocese.org.

Este sitio web servirá como instrumento de comunicación y evangelización para compartir nuestras historias, nuestro testimonio vivo y el celebrar el Evangelio de Cristo. Nos ayudara a trabar mejor en colaboración, “como Uno”, entre el Centro Pastoral y las parroquias. Hemos creado un sitio web que se puede usar en celulares con funciones integradas como Noticias Semanales, calendarios y reflexiones semanales. Les invitamos a compartir nuestro sitio web con sus familias y amigos. Esperamos que haga de www.StocktonDiocese.org su referencia favorita para información, recursos y eventos Diocesanos.

Acogemos el llamado de ser mensajeros de la Buena Nueva de Jesús, y nos encomendamos a Nuestra Señora, la Estrella de la Nueva Evangelización y Madre de la Iglesia.

En la Paz de Cristo,
Obispo Cotta



